



In association with



www.internationaladvocacy.org

INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

International Arbitration Advocacy Training

Formation à l'argumentation juridique internationale

3-5 October 2013
3-5 octobre 2013

London

UNITED KINGDOM



With the support of / Avec le soutien de:





Introduction

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

AIJA, as always, is a dynamic and innovative organisation. Once again, it is breaking new ground to bring you events which help you to develop your career.

AIJA is teaming up with the International Advocacy Academy (IAA) to bring you an intensive short course of advocacy training in international arbitration in the historic Middle Temple at the heart of legal London.

But as always, London is a unique mix of the old and the new. AIJA will be given exclusive use of the Middle Temple's newly-completed advocacy training suite, complete with video facilities.

The training will be provided by QCs and senior barristers, certified to train and hand-picked for their experience in international arbitration and litigation.

Forty-two delegates will be split into seven groups of six, each trained by two trainers – a ratio of one trainer to three delegates.

Delegates will be given papers for a mock arbitration, containing statements from four witnesses of fact. Each group will divide equally into Claimant and Respondent and conduct direct examination (in chief) and cross-examination.

Each delegate will receive feedback from the trainers throughout the course.

Places are very limited – you must book early to avoid disappointment!

We invite you to come to London – enjoy the AIJA spirit by day and night – and leave a better advocate than you arrived!





Monday, 23 September - preparation

On or around this date, the forty-two delegates will receive papers in a mock arbitration containing statements from four witnesses of fact. The papers will identify the twenty one delegates who represent the Claimant and the twenty one who represent the Respondent.

Each delegate must analyse the papers and prepare direct examination (in chief) of his witnesses and cross-examination of his opponent's witnesses. He must also prepare closing submissions.

The more the delegates prepare, the more they will enjoy the course and the more they will get out of it. We urge all delegates to invest time in preparation beforehand so they can get the full benefit of the course.

Thursday, 3 October

17.00 Registration, coffee or drinks
Middle Temple Hall, London EC4Y 9AT
(Prince's / Queen's Room)

18.00 Introduction from AIJA
Anita Schläpfer, President of AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Michelangelo Cicogna, President of the AIJA International Arbitration Commission, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milan
Richard Samuel, Chair of the AIJA London OC, Director of IAA, 3 Hare Court, London
(Parliament Chamber)

18.15 Introduction to advocacy training in international arbitration
Derek Wood CBE QC, Chairman of IAA, head of Middle Temple Advocacy Training, Falcon Chambers
(Parliament Chamber)

19.00 Case analysis
Bernard Richmond QC, Lamb Building, London
(Parliament Chamber)

20.00 Drinks and canapés
(Prince's / Queen's Room)

Friday, 4 October

Delegates should attend at Middle Temple Hall and they will be shown to the Rutledge Suite which is situated on the third floor of the Middle Temple Library.

9.00 Talk on and demonstrations of witness handling
Paul Stanley QC, Essex Court Chambers, London
Andrew Hochhauser QC, Essex Court Chambers, London
(A plenary session of 42 delegates in the Rutledge Suite)

10.30 Witness handling exercises
(Groups of six delegates and two trainers in the Rutledge Suite)

11.45 Coffee break
(Rutledge Suite)

12.00 Witness handling exercises
(Groups of six delegates and two trainers in the Rutledge Suite)

13.00 Lunch
(Delegates and trainers together in Middle Temple Great Hall)

14.15 Witness handling exercises
(Groups of six delegates and two trainers in the Rutledge Suite)

16.00 Coffee break
(Rutledge Suite)

16.15 Talk on, and demonstrations of, opening and closing submissions
Paul Darling QC, Keating Chambers, London
(A plenary session of 42 delegates in the Rutledge Suite)

17.45 Break

19.15 Pre-dinner drinks
(Prince's / Queen's Room)

20.00 Dinner
(Middle Temple Library)

21.30 After dinner
Karyl Nairn QC, Skadden, London
(Middle Temple Library)

Saturday, 5 October

9.00 Preparation of opening and closing submissions and individual video review
(Rutledge Suite)

10.00 Opening and closing submission exercises and individual video review
(Groups of six delegates and two trainers in the Rutledge Suite)

11.30 Coffee break
(Rutledge Suite)

12.00 Open forum: Civil and common law perspectives on advocacy in international arbitration
Maxi Scherer, Queen Mary, University of London and WilmerHale, London

Nicholas Tse, Brown Rudnick, London
Kamal Shah, Stephenson Harwood, London
Delegates will get the chance to share the insights they gained on the course from both civil and common law perspectives, and put their questions to a stellar panel of experts who have unrivalled experience of making submissions to panels consisting of arbitrators from both backgrounds.
(A plenary session of 42 delegates in the Rutledge Suite)

13.15 Close of scientific programme

19.00 Dinner: home hospitality



L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIEUX DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISE PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^{ÈME} SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.



Introduction

L'AIJA prouve une fois de plus qu'elle est une organisation dynamique et innovante. Elle repousse en effet les limites pour vous proposer des événements qui vous aideront à donner de l'élan à votre carrière.

L'AIJA coopère avec l'International Advocacy Academy (IAA) pour vous donner un cours succinct mais intensif sur la façon de plaider dans le cadre d'un arbitrage international, et ce, dans le bâtiment historique du Middle Temple, situé dans le centre juridique de Londres.

Vous ne l'ignorez pas, Londres combine ancien et nouveau de manière unique. L'AIJA bénéficiera, à titre exclusif, de l'utilisation de la toute nouvelle suite de formation à l'argumentation juridique du Middle Temple et de ses équipements vidéo.

La formation sera dispensée par des conseillers de la Reine et autres éminents avocats, certifiés pour enseigner et sélectionnés pour leur expérience en matière d'arbitrage et de procès internationaux.

Quarante-deux membres seront divisés en sept groupes de six, qui seront chacun accompagnés par deux formateurs. Il y aura donc un formateur pour trois personnes.

Les membres se verront remettre un dossier en vue d'une simulation d'arbitrage. Il contiendra les déclarations de quatre témoins. Chaque groupe sera réparti équitablement en partie plaignante et partie défenderesse et mènera un interrogatoire principal (ou interrogatoire en chef) et un contre-interrogatoire.

Chaque membre bénéficiera des commentaires des formateurs tout au long de la formation.

Les places étant extrêmement limitées, nous vous demanderons de réserver au plus vite pour assurer votre participation !

Nous vous invitons à venir à Londres, à vous plonger dans l'atmosphère de l'AIJA, tant de jour que de nuit, et à repartir en étant un meilleur avocat que vous ne l'étiez.



Lundi 23 septembre - préparation

À cette date ou à ses alentours, quarante-deux membres recevront un dossier en vue d'une simulation d'arbitrage. Il contiendra les déclarations de quatre témoins. En fonction du dossier reçu, les membres seront divisés en deux groupes égaux : 21 représenteront la partie plaignante et les 21 autres la partie défenderesse.

Chaque membre devra analyser le dossier et préparer un interrogatoire principal (ou interrogatoire en chef) de ses témoins et un contre-interrogatoire des témoins de la partie adverse. Il devra aussi préparer son discours de clôture (plaidoirie).

Plus les membres seront préparés, plus ils pourront se consacrer à l'exercice et en retirer des enseignements. Nous prions donc tous les membres de consacrer le temps nécessaire à une bonne préparation afin de pouvoir pleinement profiter de la formation.

Jeudi 3 octobre

- 17h00 Accueil, café ou boissons
Salle centrale du Middle Temple, Londres EC4Y 9AT
(Salle du Prince / Salle de la Reine)
- 18h00 **Introduction par l'AIJA**
Anita Schläpfer, présidente de l'AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Michelangelo Cicogna, président de la Commission d'arbitrage internationale de l'AIJA, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milan
Richard Samuel, président de la branche londonienne de l'AIJA et avocat chez Chambers of James Dingemans QC, Directeur de l'IAA, Hare Court, 3 – Londres
(Parlement)
- 18h15 **Introduction à la formation consacrée à l'argumentation juridique dans le cadre d'un arbitrage international**
Derek Wood, « Companion of the British Empire », conseiller de la Reine, président de l'IAA, responsable de la formation à l'argumentation juridique de Middle Temple (droit de la propriété), Falcon Chambers
(Parlement)
- 19h00 **Analyse de cas**
Bernard Richmond, conseiller de la Reine, Lamb Building (domaines connexes du droit), Londres
(Parlement)
- 20h00 Boissons et hors-d'œuvre (Salle du Prince / Salle de la Reine)

Vendredi 4 octobre

Les membres sont attendus dans la salle centrale du Middle Temple et seront conduits à la Rutledge Suite, située au troisième étage de la bibliothèque.

- 9h00 **Discussion sur la manière d'aborder les témoins et démonstrations**
Paul Stanley, conseiller de la Reine, Essex court Chambers (droit commercial, européen et international), Londres
Andrew Hochhauser, conseiller de la Reine, Essex court Chambers (droit commercial, européen et international), Londres
(Séance plénière avec les 42 membres dans la Rutledge Suite)

- 10h30 **Exercices d'interrogation des témoins**
(Groupes de six membres et deux formateurs dans la Rutledge Suite)
- 11h45 Pause-café
(Rutledge Suite)
- 12h00 **Exercices d'interrogation des témoins**
(Groupes de six membres et deux formateurs dans la Rutledge Suite)
- 13h00 Pause-déjeuner
(Membres et formateurs ensemble dans la Grande salle du Middle Temple)
- 14h15 **Exercices d'interrogation des témoins**
(Groupes de six membres et deux formateurs dans la Rutledge Suite)
- 16h00 Pause-café
(Rutledge Suite)
- 16h15 **Discussion sur les déclarations liminaires et de clôture et démonstrations**
Paul Darling, conseiller de la Reine, Keating Chambers (construction, ingénierie, secteur énergétique), Londres
(Séance plénière avec les 42 membres dans la Rutledge Suite)
- 17h45 Pause
- 19h15 Apéritif (Salle du Prince / Salle de la Reine)
- 20h00 Dîner (Bibliothèque du Middle Temple)
- 21h30 **Discours de soirée**
Karyl Nairn QC, Skadden, Londres
(Bibliothèque du Middle Temple)

Samedi 5 octobre

- 9h00 **Préparation des discours liminaire et de clôture et passage en revue des vidéos individuelles**
(Rutledge Suite)
- 10h00 **Exercices de discours liminaire et de clôture et passage en revue des vidéos individuelles**
(Groupes de six membres et deux formateurs dans la Rutledge Suite)
- 11h30 Pause-café (Rutledge Suite)
- 12h00 **Conférence ouverte au public : Aspects du droit continental et du droit anglo-saxon dans le cadre d'un arbitrage international**
Maxi Scherer, Queen Mary, University of London et WilmerHale, Londres
Nicholas Tse, Brown Rudnick, Londres
Kamal Shah, Stephenson Harwood, Londres
Les membres auront l'occasion de partager les enseignements tirés de la formation du point de vue du droit continental et du droit anglo-saxon et de poser leurs questions à un groupe d'experts éminents bénéficiant d'une expérience inégalée dans l'argumentation juridique face à des arbitres des deux types de droit.
(Séance plénière avec les 42 membres dans la Rutledge Suite)
- 13h15 **Clôture du programme scientifique**
- 19h00 Dîner : sur le lieu d'hébergement

Administration

Venue of the Seminar

Middle Temple Hall, London EC4Y 9AT, www.middletemplehall.org.uk/hall.html

Language - Number of participants - Cancellation

The seminars will be held in English and French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify each of the seminars. In this case neither the organizers nor their representatives will be liable for any loss incurred by any participant, nor will they refund any money paid to them in connection with the event.

A participant who cannot attend may send a substitute participant without cost. Should you need to cancel your participation, please inform JLC in writing (esther@judylaneconsulting.com). The following terms and conditions apply: A cancellation of participation will be handled as follows provided the cancellation has been timeously sent to AIJA in writing:

- **Up to August 23th 2013:** Refund of 100% of the registration fees paid deducted by an administrative fee of 50 EUR
- **Up to September 22nd 2013:** Refund of 50% of the registration fee paid deducted by an administrative fee of 50 EUR
- **After September 22nd 2013:** No further refund

In order to avoid problems with refunds, we strongly advise those who require a visa to register as early as possible.

Please note that in the event of any cancellation or no-shows, rooms will be at the charge of the participant.

Registration Fees

+ 20 % VAT (if applicable)

	<= 16.08.2013	> 16.08.2013
members < 35	EUR 560	EUR 685
members 35 and older	EUR 610	EUR 685
non-members < 35	EUR 635	EUR 760
non-members	EUR 685	EUR 760
in-house lawyers	EUR 560	EUR 685
accompanying persons	EUR 150	EUR 150
speakers	EUR 560	EUR 560

The **registration fee** includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, and the Friday dinner (+ 20 % VAT if applicable).

The accompanying persons' fees include the Friday dinner (+ 20% VAT if applicable)

Registration is considered binding immediately, but participation to the event is possible only after full payment of the registration fee.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers, to the following account:

IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT GKCCBEBB.

Ref: AIJA LONDON + NAME OF THE PARTICIPANTS

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel subject to the conditions indicated below.

The Grange 5* -

10 Godliman Street, London EC4V 5AJ

Tel: + 44 20 7074 1000 – Fax 44 20 7074 1110

e-mail: stpauls.reservations@grangehotels.com

3 October: £ 217 (including Wi-Fi only) + VAT

4 October: £ 140 (including Continental Breakfast & Wi-Fi) + VAT

Booking must mention : group ID- 031013N

Booking deadline: September 3rd 2013

www.grangehotels.com/hotels-london/grange-st-pauls-hotel/grange-st-pauls-hotel.aspx

Crowne Plaza 4*

19 New Bridge Street

London EC4V 6BD

tel : + 44 207 438 8040

email : loncy.groups@ihg.com - website : www.cplondoncityhotel.co.uk

£ 209 / night inclusive of VAT (£10 supplement for double occupancy)

The prices include breakfast and WIFI

Booking deadline: September 5th 2013 - Booking must mention : W11

Booking must be made directly with the hotels under reference AIJA.

Please note: For local inexpensive accommodation delegates may also book rooms directly with the Premier Inn 1-2 Dorset Rise EC4Y 8EN or Club Quarters St Paul's 24 Ludgate Hill EC4M 7DR.

Dress code: Business (working sessions) or smart casual (evening programme).

Lieu du séminaire

Middle Temple Hall, Londres EC4Y 9AT, www.middletemplehall.org.uk/hall.html

Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée.

Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. Dans ce cas, ni les organisateurs ni leurs représentants ne peuvent être tenus responsables pour les pertes encourues par les participants, qui ne seront remboursés d'aucune somme qui leur aurait été versée dans le cadre de cet événement.

Un participant qui ne peut être présent peut se faire remplacer.

En cas d'annulation, veuillez en informer par écrit JLC (esther@judylaneconsulting.com).

Conditions d'annulation pour les inscriptions

- **avant le 23 août :** remboursement intégral moins 50 EUR de frais de dossier
- **avant le 22 septembre :** 50% des droits vous seront remboursés moins 50 EUR de frais de dossier
- **après le 22 septembre :** aucun remboursement n'est prévu. Afin d'éviter les problèmes de remboursement, nous conseillons vivement aux personnes qui doivent demander un visa de s'inscrire le plus tôt possible

Veuillez noter qu'en cas d'annulation ou de non-présentation, les nuitées seront à charge du participant.

Frais d'inscription

+ 20% (si applicable).

	<= 16.08.2013	> 16.08.2013
Membre AIJA - < 35	EUR 560	EUR 685
Membre AIJA - >= 35	EUR 610	EUR 685
Non Membre AIJA - < 35	EUR 635	EUR 760
Non Membre AIJA - >= 35	EUR 685	EUR 760
Juriste d'entreprise	EUR 560	EUR 685
Accompagnant	EUR 150	EUR 150
Intervenant	EUR 560	EUR 560

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, les déjeuners de vendredi et samedi et le dîner de vendredi (+ 20% de TVA si applicable).

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le dîner de vendredi (+ 20% de TVA si applicable).

L'inscription vous engage immédiatement, mais la participation à l'événement ne sera possible qu'après paiement des frais d'inscription.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT GKCCBEBB.

Ref : AIJA LONDON + NOM DU PARTICIPANT

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offre des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le deadline

The Grange 5* -

10 Godliman Street, London EC4V 5AJ

Tél : + 44 20 7074 1000 – Fax 44 20 7074 1110

email: stpauls.reservations@grangehotels.com

3 octobre: £ 217 par nuit (Wi-Fi compris uniquement) + TVA

4 octobre: £ 140 par nuit (Petit-déjeuner continental et Wi-Fi compris) + TVA

Les réservations doivent mentionner : group ID- 031013N

Date limite de réservation: 3 septembre 2013

www.grangehotels.com/hotels-london/grange-st-pauls-hotel/grange-st-pauls-hotel.aspx

Crowne Plaza 4*

19 New Bridge Street

London EC4V 6BD

tél : + 44 207 438 8040

email : loncy.groups@ihg.com - site internet: www.cplondoncityhotel.co.uk

£ 209 / nuit TVA inclus (10€ de supplément pour une occupation double)

Ces tarifs comprennent le WIFI et le petit déjeuner

Date limite de réservation: 5 septembre 2013 - Les réservations doivent mentionner : W11

Il doit être procédé aux réservations directement auprès des hôtels

Pour les délégués qui recherchent des hôtels meilleurs marché, ils peuvent réserver directement auprès des hôtels suivants

Premier Inn 1-2 Dorset Rise EC4Y 8EN

Club Quarters St Paul's 24, Ludgate Hill EC4M 7DR.

Tenue vestimentaire : tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

Registration Form / Bulletin d'inscription



LONDON/LONDRES, 3-5.10.2013

To be returned to / A retourner à: **Judy Lane Consulting (JLC) – Esther Meneses – PO Box 5098 – Broadstone BH18 9WG – UK**
Tel: + 34 654 639 139 – Fax: + 34 933 807 486 – E-mail: esther@judylaneconsulting.com
 Or register online at www.aija.org / inscrivez-vous en ligne sur www.aija.org

Complete in block capitals or attach a business card / A compléter en lettres majuscules ou joignez une carte de visite.

AIJA Member / Membre AIJA Nr I would like to become an AIJA member / Je désire devenir membre de l'AIJA

First and last name / Nom et Prénom Title / Titre :

VAT/TVA Nr Law firm / Cabinet

Address / Adresse

Zip Code / Code Postal City / Ville

Tel. / Tél. Fax:

E-mail Website:

Date of birth / Date de naissance Gender / Sexe: F M

Accompanying person(s) / Accompagnant(s)

First AIJA Event? / Premier événement AIJA? Yes / Oui No / Non

Special dietary requirements / Régimes alimentaires:

Delegate / Participant Acc. pers

Registration Fees – Frais d'inscription

(+ 20% VAT, if applicable / + 20% de TVA, si applicable)

≤ 16.08.2013 > 16.08.2013

<input type="checkbox"/> Speaker / Intervenant	EUR 560	EUR 560
<input type="checkbox"/> AIJA member / membre < 35	EUR 560	EUR 685
<input type="checkbox"/> AIJA member / membre ≥ 35	EUR 610	EUR 685
<input type="checkbox"/> Non-member / Non membre AIJA < 35	EUR 635	EUR 760
<input type="checkbox"/> Non-member / Non membre AIJA ≥ 35	EUR 685	EUR 760
<input type="checkbox"/> In-House counsel / Juriste d'entreprise	EUR 560	EUR 685
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 150	EUR 150

Optional / En option:

Donation SOS Avocats

Donation to Scholarship Fund

TOTAL

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

EUR

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges. / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N° : **IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT GKCCBEBB. Ref: AIJA "LONDON" + NAME/NOM DU PARTICIPANT**

No cheques – No bank drafts / Les chèques ne sont pas acceptés

PAYMENT VISA / MASTERCARD

I authorise JLC to debit my credit card (Visa/Mastercard/) with the amount of EUR

J'autorise JLC à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard) du montant de EUR

Name of the card holder / Nom du porteur :

Credit card Number / Numéro de carte de crédit: Exp. Date / Date d'expiration:

Security Code / Code de sécurité:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel / les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature).

Cancellation: carefully read our cancellation policy in the administration section.

Annulation : veuillez lire attentivement nos conditions d'annulation dans la section administrative du programme.

Accommodation / Hôtel: Booking must be made directly with the hotels. / Il doit être procédé aux réservations directement auprès des hôtels.

Yes/Oui No/Non Full authorisation to print my details on the list of participants / Autorisation totale d'imprimer mes données sur la liste des participants.

Yes/Oui No/Non Full authorisation to forward my details to a sponsor / Autorisation totale de transmettre mes données à un commanditaire.

For non-members only: / A l'attention des non-membres:

Full authorisation for AIJA to send programmes of the future events by e-mail / J'autorise l'AIJA à m'envoyer par courriel les futurs programmes.

Date Signature

Organising Committee / Comité d'organisation

Michelangelo CICOGNA

De Berti Jacchia Franchini Forlani
Via San Paolo, 7
IT- 20121 Milano
Tel: +39-02-725.541
Fax: +39-02-725.54.500
E-mail: m.cicogna@dejalex.com

Ania FARREN

K&L Gates
One New Change
GB- London EC4M 9AF
Tel: +44 2073608175
E-mail: ania.farren@bakerbotts.com

Justyna SZPARA

Laszczuk i Wspolnicy sp.k.
Plac Pilsudskiego 2
PL- 00-073 Warsaw
Tel: 48-22-351.00.67
Fax: 48-22-351.00.68
E-mail: justyna.szpara@laszczuk.pl

Sandra DE VITO BIERI

Bratschi Wiederkehr & Buob
Bahnhofstrasse 70
Postfach 1130
CH- 8021 Zurich
Tel: +41-58-258 10 00
Fax: +41-58-258-10 99
E-mail: sandra.devito@bratschi-law.ch

Richard SAMUEL

3 Hare Court
Temple
GB- London EC4Y 7BJ
Tel: +44-20-7415 7800
Fax: +44-20-7415 7811
E-mail: rsamuel@3harecourt.com

Lesley TIMMS

Withers LLP
16 Old Bailey
GB- EC4M 7EG London EC4M 7EG
Tel: +44-20-7597 6000
Fax: +44-20-7597 6543
E-mail: lesley.timms@withersworldwide.com

“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.” | AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am **aija**

INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS